
 

Referat 
 

Møde i Handicaprådet i Lejre Kommune 

Tirsdag den 29. august 2023 kl. 17.00 – 19.30 

Mødelokale 1 (i kælderen) Hvalsø Rådhus, Møllebjergvej 4, 4330 Hvalsø 

Medlemmer: 

Susanne Borup – Udvalget for Erhverv, Klima & Lokal Udvikling 
Sine Gormsen – Udvalget for Kultur, Fritid & Turisme 
Connie B. Jensen – Udvalget for Job, Arbejdsmarked og Integration 
Carsten Helles Rasmussen – Udvalget for Børn & Ungdom 
Birgitte Schytte – Udvalget for Social, Sundhed & Ældre  
Christian Fjeldsted Andersen – Udvalget for Teknik, Miljø & Byggeri (næstformand) 
Bjarne Jørgensen – Diabetesforeningen (formand) 
Karin Zwisler - Dansk Fibromyalgi- og smerteforening 
Nelli Øvre Sørensen - SIND 
Michael Korn – Polio- og Ulykkespatient Foreninger 

Eva Hansen – Scleroseforeningen 

Anders Bredsdorff - Høreforeningen 

 
Afbud: Nelli Sørensen – suppleant Dorte Sørensen deltager. 
Referent: 
Tina F. Nicolaisen, Udvikling & Kommunikation 
 

Dagsorden:  

1. Velkommen (17.00 – 17.05) 

Beslutning: 

- 

 

2. Godkendelse af dagsorden  (17.05 – 17.10) 

Beslutning: 

- 

 

3. Klippekortsordning i Lejre Kommune (17.10 – 17.25) 
Handicaprådet bliver orienteret om klippekortsordningen for borgere i Lejre Kommune, herunder 
hvordan ordningen fungerer og hvilke erfaringer der er med ordningen. 

V. Kristina Jensen (leder af hjemmeplejen og sygeplejen)  
Beslutning: 
Ordning – tilbud om aktiviter til borgere der er modtagere af tilbud efter Servicelovens §83 (varig 
karakter). 
Klippekortsordning – hvor man prøver forskellige typer aktiviteter af. 
Evalueres efter 12 uger. 
1 time pr. uge i gennemsnit, men man kan godt spare timer op. 
Man skal have moderat eller omfattende eller fuldstændig støtte. Borgeren skal have et meget 
begrænset netværk – eller være ensom. Kan også være borgere med psykiske udfordringer. 

Lejre Kommune 

Møllebjergvej 4 

4330 Hvalsø 

T 4646 4646 

F 4646 4615 

H www.lejre.dk 

 

Tina F. Nicolaisen 

E tfni@lejre.dk 

 

Dato: 4. september 2023  
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Det er hjemmeplejen selv der bevilger klippekortsordningen til en borger – skal altså ikke over 
visitationen først. 
 
Ca. 15 borgere er hver måned modtagere af aktiviteter på klippekort. Mange borgere fortsætter med 
klippekortsordningen efter endt periode. Nogle holder en pause inden de starter igen. 
Mange af de borgere der får klippekortsordningen, er typisk også borgere der har andre tilbud/indsatser 
og ser derfor også andre anstatte. 
Ordningen er fordelt på 3 hjemmeplejedistrikter. Prøver at fordele klippekortene på tværs af distrikter. 
Bilag./ Præsentationen af klippekortsordningen vedlægges som bilag. 

 

  

4. Sundhedsklynge-samarbejdet (17.25 – 17.50) 

Handicaprådet bliver orienteret om sundhedsklyngesamarbejdet, herunder hvad målsætningen med 

sundhedsklyngesamarbejdet er, hvilke opgaver der ligger i samarbejdet, hvad der aktuelt 

arbejdes med og erfaringerne med samarbejdet. 

 

V. Peter Olsen (Vicekommunaldirektør)  

Beslutning:  

Sundhedsklyngesamarbejdet er oprettet i 2022 – som led i en styrkelse af samarbejdet mellem 

kommune, region, privatpraktiserende læger og sygehuse. 

Klyngerne består af en administrativ og politisk enhed. 

Holbæk klynge består af; – Odsherred, Holbæk, Kalundborg og Lejre Kommuner.  

Et politisk forum, med borgmestre og regionsrådsformand repr. fra PIO, og praktisernende læger.  

Lejre Kommunes borgmester Tina Mandrup er medformand sammen med Heino Knudsen 

(regionsrådsformand). Peter Olsen og Mette Touborg er administraive repr. fra henholdsvis Lejre 

Kommune og Holbæk Sygehus. 

 

Der samarbejdes om udvalgte emner, men der er kun 2 årlige møder, så det er begrænset hvor mange 

problemstillinger der kan arbejdes med. 

Sundhed bliver sat højt på den politiske prioritering – og det tværgående samarbejde. 

 

Alle klynger i landet har tidligere i alt fået 80 mill kr til projekter/indsatser. Men der er ikke fortsat afsat 

midler til klyngerne. 

Holbæk klyngen har planlagt følgende indsatser, som der skal vælges i blandt:  - afsat ca. 3. mill. til 

indsatserne. 

• IPS- samarbejde med psykiatrien.   

• Børn og unges trivsel – børn og ungepsykiatrien  

• Kronisk syge – langvaring sygdom; tværgående indsatser og tilbud – erfaringer fra Kalundborg 

Kommune. 

• Sårbare ældre – 72 timer behandlingsansvar, hvilket – ved lov - nu skal implementeres alle i hele 

landet. 

• Samt bedre udskrivelse og forebyggelse af akutte udskrivelser. 

 

 

5. Opstart planlægning af handicappris 2023 (17.50 – 18.15) 

Lørdag den 2. december skal Lejre Kommunes handicappris uddeles. Handicaprådet skal tage beslutning 

om processen, og hvem der skal involveres i planlægningen heraf. 

 

V. Bjarne Jørgensen 

Beslutning: 

Arbejdsgruppen: Bjarne, Anders og Tina + Karin 

Uddelingen af prisen skal foregå på Allerlsev Rådhus. 



  

 

Gruppen skal prøve at afdække, hvad der tidligere har været købt til arrangementet, for at lægge en plan 

for de aktuelle indkøb. 

Undersøge om der skal være tilmelding til arrangementet. 

Evt. undersøge om en repræsentant fra handicaprådet skal lade sig interviewe af en journalist – og 

fortælle om tankerne omkring handicapprisen – som en del af markedsføringen af prisen.  

 

Pause og spisning 18.15 – 18.45 
 

 

6. Meddelelse fra formanden (18.45 – 18.50) 

Beslutning: 

Formanden fortale om en borgerhenvendelse – der blev ikke truffet nogen beslutning. 

 

 

7. Kort orientering fra handicaporganisationerne (18.50 – 19.10) 

På handicaprådsmødet den 21. marts 2023, var der en kort præsentationrunde i forhold til 

emner/indsatser eller andet som optager foreningerne for tiden. På mødet nåede halvdelen at 

præsentere derers foreningers fokusområder, så anden halvdel af foreningerne vil præsentere emner der 

optager deres lokal- eller landforening. 

En kort præsentationsrunde fra Anders, Michael og Eva. 

Beslutning:   

Høreforeningen: Roskilde/Lejre. Unges høreskader arbejdes der med – herunder tinitus, med fokus på 

effekten af elektroniske høretelefoner. Laver kampagner om emnet. Ikke bare et problem for unge men 

også et samfundsproblem – med meget lange ventetider i det offentlige system. Endvidere arbejdes der 

med støjgener – og dennes betydning for helbredet. 

 

Polio og ulykkespatiensforeningen (herunder også specialhositalet og bilistcenter for handicappede). 

Ikke nye tilfælde af polio. Enkelte tilfælde a polio hos flygtninge der kommer til landet. 

Arbejder meget med rådgivning – særligt i forhold til ulykkepatientforeningen, herunder fokus på 

veteraner. 

 

Scleroseforeningen (Roskilde Lejre): Arbejder pt. med den årlig landsindsamling for scleroseforeningen, 

som afholdes den 10.9. 

  

 

8. Orientering om høringssvar (19.10 – 19.15) 

Er der i perioden fra sidste handicaprådsmøde og frem til dagens handicaprådsmøde høringssvar der 

giver anledning til drøftelse i handicaprådet? 

V. Bjarne Jørgensen 

Beslutning: 

Ingen bemærkninger. 

 

9. Nyt fra arbejdsgrupperne (19.15 – 19.20) 
• Bevæg dig for livet (Karin Zwisler) 

• Tilgængelighedspulje (Bjarne, Anders og Christian) 

Beslutning: 

Bevæg dig for livet: Karin har deltaget i et arbejdsgruppemøde, som også var det sidste møde, da 

indsatsen lukker med udgangen af 2023. 

Indsatsen har ikke ført til, at der er blevet iværksat aktiviteter til borgere med handicaps af forskellig art, 

herunder også psykisk sygdom. 



  

 

Handicaprådet vil gerne invitere Simone (frivillighedskonsulent i Lejre Kommune) til møde i 

handicaprådet til drøftelse af muligheder for at styrke indsatser overfor mennesker med handicaps i 

foreningslivet. 

 

Tilgængelighedsindsatser: Osted Kulturhus: Arbejdet med at lave handicaptoilettet i Osted kulturhus er i 

gang. Næste skridt er at håndværkere skal komme med priser. 

Gevninge kulturhus og bibliotek – er ikke gået i gang, hvilket der var forventninger om i handicaprådet. 

Bjarne retter henvendelse til Mikkel fra Center for Service & Ejendomme om status på projektet. 

Handicaprådet skal i gang med at lægge planer for næste års tilgængelighedsindsatser. Sættes på 

dagsordenen på ét af de kommende møder. 

 

 

10. Gensidig orientering (19.20 – 19.25) 

Emner af relevans for de øvrige medlemmer af handicaprådet 

Beslutning: 

Intet til dette punkt. 

 

 

11. Emner til de næste handicaprådsmøder (19.25 – 19.30) 

Er der ønsker til emner til næste møde i handicaprådet? 

a) Tilgængelighedsindsatser 

b) Ordblinde politikken (31.okt.) 

c) Ensomhed hos unge 

d) Opfølgende møde med borgerrådgiver 

e) Idræts og foreningskonsulent Simone  

f) Handicapprisen (31. okt.) 

 

Beslutning:   

 

 

12. Eventuelt (19.30) 
Beslutning: 

Der er planlagt tur for medlemmerne i handicaprådet den 31. oktober til hjælpemiddelcentralen i Greve. 

Turen ligger før handicaprådsmødet – så det ordinære handicaprådsmøde afholdes som planlagt. 

Der indkaldes separat til turen til Greve; herunder kalenderbooking til politikerne. Det er frivilligt o man 

vil deltage i turen. 

 


